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 کاهش ۱۰ درصدی 
 حوادث شغلی 
در بنگاه های صنعتی

سرپرست سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 

ایران از کاهش متوسط سالانه ۱۰ درصدی آمار حوادث 

شغلی و افزایش روزهای بدون حادثه از ۲ به ۳ روز در 

نتیجه ممیزی HSEE در بیش از ۷۰ درصد واحدهای 

تولیدی به بهره برداری رســیده در شــهرک ها و نواحی 

صنعتی کشور خبر داد. اصغر مصاحب اظهار داشت: 

فعالیت های این ســازمان در راســتای تمرکز واحدهای 

تولیــدی در شــهرک ها و نواحــی صنعتــی و امکان ارائه 

مطلوب تر خدمات در تمامی حوزه های HSEE با رعایت 

الزامــات زیســت محیطــی، اصــل پیشــگیری در وقوع 

حوادث و همچنین کنترل از مبداء و کاهش آلاینده ها 

به منظور دستیابی به توسعه پایدار انجام می شود.
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 مدیرعامل شرکت صنایع مس شهید باهنر 
مطرح کرد

 غفلت از ظرفیت های 
توسعه ای صنعت مس

مدیرعامــل شــرکت صنایــع مس شــهید باهنــر کرمان 
غیرآهنی،تصریــح  فلــزات  همایــش  روز  دومیــن  در 
کرد:بررسی ها نشان می دهد که اگر حتی ۵ سال قبل 
هم به فکر ســرمایه گذاری در این بخش افتاده بودیم 
الان جایگاه بســیار خوبی برای این صنعت در اقتصاد 
بــاز شــده بــود. مــا در حــوزه مــس غفلــت کردیــم. باید 
متوجه باشیم که صادرات مس محرک صادرات سایر 
کالاهاست. صنعت مس می تواند حداقل اشتغال زایی 
را برای یک قرن تامین کند. مجید ضیایی،افزود: قیمت 
جهانی مس در ابتدای شروع کرونا ۴۶۰۰ دلار بود و در 
پایان ســال میلادی به نزدیک ۸ هزار دلار رســید. اگر 
چشم انداز دو تا سه سال آینده را برای این صنعت در 
نظر بگیریم، این چشــم انداز کاملا مثبت خواهد شــد. 
هیچ معدن بزرگی در دنیا در دو، سه سال اخیر کشف 
نشــده و قرار هم نیســت در دو، ســه ســال آینده هیچ 
معدن بزرگی به بهره برداری برسد. این موضوع نشان 
می دهد که قیمت ها در سال های آینده رو به افزایش 
خواهد رفت. ضیایی با اشاره به توسعه تولید خودروهای 
برقــی در دنیــا، این موضوع را یکی از مهم ترین عوامل 
افزایــش مصــرف مس عنوان کــرد و گفت: یک خودرو 
معمولــی حداکثــر بیــن ۱۲ تا ۲۰ کیلوگــرم مس مصرف 
دارد. امــا یــک خــودروی برقــی بیــش از ۸۰ کیلوگــرم 
مس مصرف می کند. این موضوع شــرایط خوبی برای 
ســرمایه گذاری در صنعــت مس را یــادآوری می کند. او 
اظهار کرد: متاسفانه در کشور ما این معادن ارزشمند 
را به جای آنکه به شرکت های بزرگ بدهند، در اختیار 
افرادی قرار گرفته که نه توان سرمایه گذاری را دارند و 
نــه حاضرنــد شــریک بپذیرند. آنها فقط بــه دلالی فکر 
می کنند. این در حالی است که شرکت های بزرگ از این 
امکان محروم می مانند. صنعت مس دارای اشتغال زایی 
و سودآوری قابل توجهی است. درخواست ما این است 
کــه تفویــض اختیــاری به اســتان ها در این بــاره صورت 

گیرد که شرکت های بزرگ بتوانند وارد عرصه شوند.

 صادرکنندگان نمونه سال 1۳98 کشور
 معرفی شدند

دو شرکت کرمانی در جمع 
صادرکنندگان نمونه ایران

در بیســت   وچهارمیــن مراســم روز ملــی صــادرات، ۵۶ 
صادرکننــده برتــر ســال ۱39۸ بــا اهــدای تندیــس و 
لــوح مــورد تقدیر قــرار گرفتند.در این مراسم،شــرکت 
هــای کرمانــی »ســرمایه گــذاری و توســعه گل گهــر« 
با زمینه فعالیت معدنی و »ایلیاگســتر ســیرجان« با 
زمینــه فعالیــت پســته و مغز پســته، توانســتند عنوان 

»صادرکننده نمونه کشور« را از آن خود کنند.
این مراســم با حضور مســئولان ارشــد اجرایی کشــور 
ازجملــه وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت و معاونــان 
او و صادرکننــدگان نمونــه و ممتــاز، بــا رعایــت کامــل 
 ۵۶ میــان  از  شــد.  برگــزار  بهداشــتی  پروتکل هــای 
صادرکننده برتر، به یک شرکت مدال افتخار صادرات، 
به ۸ شــرکت تندیس صادرکننده ممتاز ملی و به ۴7 
شرکت تندیس صادرکننده نمونه ملی اهدا شد. از بین 
منتخبان، ۱۰ شرکت در حوزه صادرات صنایع غذایی، 
7 شــرکت در حوزه صادرات خدمات فنی و مهندســی 
و 39 شــرکت در حــوزه صــادرات محصولات صنعتی و 

معدنی هستند.

برای انجام معاملات گواهی سپرده کالایی؛

دومین انبار خرما در استان 
کرمان بازگشایی شد

مدیریــت توســعه بــازار فیزیکی بــورس کالای ایران در 
اطلاعیه ای از گشایش دومین انبار رطب برای انجام 
معامــلات گواهــی ســپرده کالایی از روز شــنبه ۲7 دی 
ماه خبر داد که زمان گشایش نماد معاملاتی گواهی 
ســپرده کالایی مربوط به این انبار نیز روز ســه شــنبه 
3۰ دی ماه اعلام شــده اســت. براســاس این اطلاعیه 
کــه مخاطــب آن کلیه کارگــزاران و فعالان بازار گواهی 
ســپرده کالایی هســتند، از روز شــنبه ۲7 دی ماه انبار 
رطب مظافتی اتحادیه تعاون روســتایی استان کرمان 
فعــال شــده و بــا نماد "رطــب ۰۰۰۲پ۰۲" و نام "رطب 
مضافتــی ۰۰۰۲ اتحادیــه کرمــان )پ(" آمــاده پذیــرش 
محصــول مشــتریان خواهد بود. زمان گشــایش نماد 
معاملاتی گواهی سپرده کالایی مربوط به این انبار نیز 
روز سه شنبه 3۰ دی ماه اعلام شده است. براساس 
اطلاعیــه مذکــور، محصول تحویلی به انبار باید تولید 
ســال جــاری بــوده و انبــاردار کالای تولیدی ســال های 
گذشــته را پذیرش نخواهد کرد. آخرین روز معاملاتی 
نماد ایجاد شــده، ۲۲ اردیبهشــت ۱۴۰۰ بوده و پس از 
آن معاملات نماد برای فرآیند تحویل و تسویه حساب 

با انبار متوقف خواهد شد.

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری مس سرچشمه 
خبر داد:

 اصلاحات ساختاری 
 در »سرچشمه« 

برای کسب بازدهی بیشتر

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری مس سرچشمه گفت: 
در ادامه اصلاحات ساختاری و با هدف افزایش بهره وری 
و بازدهی بیشــتر، این شــرکت هفته جاری فهرست کلیه 
شرکت های فرعی که قابلیت پذیرش در شرکت های بورس 
اوراق بهادار تهران و فرابورس ایران را دارند به کارشناسان 

سازمان بورس و اوراق بهادار ارایه خواهد داد.
میــلاد شــمس افزود: در کنار ایــن اقدام به طور همزمان 
اصلاحــات لازم در شــرکت های فرعــی به منظــور حصــول 
شرایط لازم برای پذیرش شرکت های مذکور انجام می شود 
تا با بهترین شرایط ممکن عرضه شرکت ها، صورت گیرد.

شمس ادامه داد: به این منظور هماهنگی های مورد نیاز 
بــا برخــی از شــرکت های تأمین ســرمایه کــه تجربه خوبی 
در ارائــه خدمــات مشــاوره پذیرش دارند صــورت گرفته و 
امیدواریــم بــا تلاش هــای همــکاران در بهترین و کمترین 

زمان ممکن این امر محقق شود.
مــس سرچشــمه  گــذاری  ســرمایه  شــرکت  مدیرعامــل 
بــه گــزارش توجیهــی افزایش ســرمایه تهیه شــده توســط 
شرکت توسعه و عمران کرمان که عمدتاً از محل تجدید 
ارزیابی ســرمایه گذاری ها در شرکت آرین ماهتاب گستر 
صــورت می گیرد اشــاره کرد و گفــت: پس از ارائه گزارش 
کارشناســی شرکت مذکور، ارزش واقعی سرمایه گذاری، 
شــرکت ســرمایه گذاری مس سرچشــمه در شرکت آریان 
ماهتاب گســتر نیز مشــخص شــده و سهامداران شرکت 
ســرمایه گذاری مس سرچشــمه تا حدود زیادی به ارزش 
ذاتی ســهم این شــرکت که با ارزش معاملاتی آن فاصله 

معناداری دارد، دست خواهند یافت.

بیانیه ی روابط عمومی و اموربین الملل میدکو، 
صادر شد

تحریم ها انگیزه »میدکو« 
 برای »توسعه« را 

مضاعف می کند
تحریمــی  فهرســت  در  میدکــو  گرفتــن  قــرار  از  پــس 
آمریکا،روابــط عمومــی و اموربین الملل »میدکو« در 
بیانیــه ای تاکیــد کرد:»این شــرکت همچنان با تلاش 
روزافــزون بــه فعالیت های خــود در حوزه تولید و اتمام 
پروژه های در حال ســاخت ادامه داده و این تحریم ها 
عاملــی بــرای ایجــاد انگیزه مضاعف در راســتای انجام 
ماموریــت و کســب توفیــق بیشــتر در ســاختن کشــور 

عزیزمان خواهد بود«.
متن کامل این بیانیه به شرح زیر است:

پیرو انتشار خبری مبنی بر گسترش تحریم های ظالمانه 
آمریکا در صنعت فولاد و به تبع آن میدکو و برخی از 
شرکت های تحت پوشش، به آگاهی می رساند هر چند 
که از ابتدای تاســیس هلدینگ نیز این شــرایط وجود 
داشــته و میدکو در شــرایط تحریم بوجود آمده است، 
وضعیت جدید از قبل هم محتمل به نظر می رسید و 
تمهیدات لازم در این خصوص پیش بینی شده بود و 
در این راســتا اذعان می دارد که این شــرکت همچنان 
با تلاش روزافزون به فعالیت های خود در حوزه تولید 
و اتمــام پروژه هــای در حــال ســاخت ادامــه داده و این 
تحریم ها عاملی برای ایجاد انگیزه مضاعف در راستای 
انجام ماموریت و کســب توفیقات بیشــتر در ساختن 

کشور عزیزمان خواهد بود.

در سفر استاندار به جنوب کرمان؛

 کارخانه مس کاتد 
 در ساردوئیه جیرفت 

افتتاح شد
استاندار کرمان در سفر یک روزه خود به شهرستان های 
جیرفت و عنبرآباد، طرح معدنی مس کاتد را افتتاح و 
عملیات اجرایی کارخانه کنســانتره مس این معدن را 
آغاز کرد.علی زینی وند پس از افتتاح این کارخانه، بر 

پیگیری و صدور مجوزها برای توسعه آن تاکید کرد.
زینــی ونــد بــا اشــاره بــه تولیــد مــس کاتــد در کارخانه 
مــس کاوان اطلــس کارمانیــا در ســاردوئیه، ظرفیــت 
تولیــد ســالانه ایــن واحــد را 9۰۰ تــن اعــلام کــرد. وی 
میزان سرمایه گذاری این طرح را ۴۰۰ میلیارد ریال با 

اشتغالزایی ۴۰ نفر اعلام کرد.
همچنین مسلم مروجی رییس سازمان صنعت، معدن 
و تجارت جنوب کرمان جنوب به آغاز عملیات اجرایی 
کنسانتره مس اشاره کرد و مجری این طرح را شرکت 

مس کاوان اطلس کارمانیا اعلام کرد.
وی ظرفیــت تولیــد ســالانه ایــن واحــد را ۲۰ هــزار تــن 
مس با سرمایه گذاری سه هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال و 

اشتغالزایی ۱۰۰ نفر اعلام کرد.

رییس سازمان صمت استان کرمان اعلام کرد

 متقاضیان محدوده های معدنی در کرمان 
تقاضای خود را ثبت کنند

رییــس ســازمان صنعــت، معدن و تجارت اســتان کرمان جزییات 
محدوده های معدنی مشمول آزادسازی طبق دستورالعمل هشتم 

دی ماه وزارت صمت را اعلام کرد.
مهــدی حســینی نژاد اظهــار کرد: متقاضیــان محدوده های معدنی 
استان کرمان به استناد دستورالعمل ابلاغی محدوده های معدنی 
در ســاعت ۱۰صبــح ســه شــنبه3۰ دی مــاه  جــاری بایــد نســبت به 

ثبت نام تقاضای خود در سامانه کاداستر اقدام کنند.
بــه گــزارش ایســنا،وی افــزود: این ابــلاغ با توجه به دســتورالعمل 
ایجاد وحدت رویه در فعال سازی و محدوده های معدنی غیرفعال 
به شماره ۶۰/۱۸۰3۸7 روز ۲۲ مهرماه ۱399 وزیر صمت و رییس 

شورای عالی معادن ابلاغ شده است.
براســاس  کــرد:  تصریــح  کرمــان  اســتان  معــادن  شــورای  دبیــر 
دســتورالعمل ابلاغــی معاون امور معدنی وزیــر صمت، دارندگان 
محدوده های معدنی در استان های کشور طبق تاریخ اعلام شده 
باید از ساعت ۱۰ صبح همان روز نسبت به ثبت تقاضای خود در 

سامانه کاداستر اقدام کنند.

پیشنهاد کنایه آمیز رییس اتاق کرمان؛

  ستاد جلوگیری از ایجاد موانع برای تولید 
تشکیل شود

اقتصــاد کرمــان: بــا گذشــت هــر روز، شــرایط بــرای بخــش هــای 
اقتصادی دشوارتر می شود و سنگینی بار تحریم،رکود و کرونا بر 
شانه فعالان اقتصادی بیشتر می شود.در چنین شرایطی نه تنها 
مقــررات و کارگــروه هایــی که با هدف تســهیل و رفع موانع تولید 
فعالیت می کنند نتوانســته اند اثرگذار باشــند که ماشــین تولید 
مقررات و بخشــنامه های مزاحم تولید و کســب و کار با ســرعت 
بیشــتری در حال فعالیت اســت.اینکه پیچیدگی شرایط، رییس 
اتــاق کرمــان به عنوان نماینده بخش خصوصی اســتان را به این 
نتیجه رســانده که پیشــنهاد راه اندازی ســتادی برای جلوگیری از 
ایجــاد موانــع جدیــد بر ســر راه فعــالان اقتصادی بدهد بــه اندازه 
کافی تامل برانگیز است و دشواری فعالیت اقتصادی در شرایط 

کنونی را خاطرنشان می کند.  
این گزارش می افزاید رئیس اتاق کرمان در نشست کمیسیون 
صنعت و معدن اتاق پیشنهاد داده:» به جای اینکه مانعی ایجاد 
و ســپس برای رفع آنها ســتاد رفع موانع ایجاد شــود بهتر اســت 

ستادی برای جلوگیری از ایجاد مانع برای تولید شکل گیرد«.
ســیدمهدی طبیب زاده افزود: بخش های مختلف اتاق از جمله 
مدیریت کسب و کار و شورای گفت و گو در راستای رفع مسائل 
فعــالان بخــش خصوصــی در حــوزه صنعــت و معــدن تلاش های 

بســیاری داشــته اند اما مشــکلات بســیار زیاد اســت و همچنان 
ادامه دارد. وی ادامه داد: اتاق در جایگاهی قرار گرفته که حرف 
حساب، منطقی و کارشناسی شده را از این نهاد می پذیرند و ما 
نیز با تشکیل کمیسیون ها، اندیشکده ها و بخش های مختلف 
در تلاش هستیم که حرف کارشناسی و مورد وثوق مجموعه های 

مختلف به ویژه سیستم قضایی مطرح شود.
طبیــب زاده، بــا بیــان اینکه 7۵ درصد دغدغــه فعالان اقتصادی 
مربــوط بــه ســه حوزه بیمــه، بانک و مالیات اســت، تصریح کرد: 
سال گذشته ۲۵ هزار نفر در استان کرمان شغل خود را از دست 
داده اند که بیشتر آنها در صنایع کوچک و متوسط بوده اند و به 
همین دلیل حمایت جدی از این صنایع همواره مورد تاکید قرار 
دارد. رئیس اتاق کرمان اظهار کرد: تامین مالی به عنوان پاشنه 
آشیل اجرای پروژه های استان و اجرای نظام پیمانکاری فرعی با 
هدف ارتباط بین تولیدکنندگان قطعات و صنایع بزرگ نیز از جمله 

موارد مهم دیگر است که باید مورد توجه قرار گیرد.
رئیــس کمیســیون صنعــت و معــدن اتــاق کرمــان، نیــز در ایــن 
نشســت گفــت: کمیســیون در نظــر دارد از ایــن پــس به صورت 
کارشناســی و فعــال تــر نشســت هایــی را برگزار و برنامــه هایی را 
اجرا کند. بابک اسماعیلی، با اشاره به اینکه به جای جزء نگری و 

انجام کارهای کوچک باید کلی نگر بود و انتفاع جمعی را ایجاد 
کرد که بسیار تاثیرگذار خواهد بود، افزود: واردات دستگاه ها و 
ماشین آلات معدنی و صنعتی کار کرده و بازسازی آنها در کشور 
می تواند ایده عام المنفعه ای باشــد و واحدهای بســیاری از این 

مهم منفعت ببرنند.
به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
کرمان،وی ادامه داد: متاسفانه آمارها در کشور ما بروز نیست و 
باید وب سایتی ایجاد تا اطلاعات مختلف توسط تولیدکنندگان 
در آنجا بارگذاری، تکمیل و به روز شود. اسماعیلی، خاطرنشان 
کرد: در شرایطی که با بحران های داخلی و شیوع بیماری کرونا 
روبرو هســتیم، بهتر اســت برای انجام کار موثرتر، مرکز تصمیم 
گیــری تنهــا در تهــران نباشــد و برخی دریافت مجوزها به اســتان 
ها تفویض اختیار شود زیرا هم درک درستی از موقعیت استان 
توسط مسئولان بومی وجود دارد و هم روند اخذ مجوز با سرعت 

بیشتری انجام می گیرد.
گفتنی است در این نشست علاوه بر رئیس کمیسیون، آقایان 
علی ابراهیمی، حســن نعمت، ســینا مشــکانی و دکتر موردینی 
به عنوان هیات رئیســه کمیســیون صنعت و معدن اتاق کرمان 

انتخاب شدند.

9 شرکت کرمانی در جمع برترین ها؛

 20شرکت برتر چهارمین دوره 
عملکرد HSEE ایمیدرو معرفی شدند

برگزیــدگان چهارمیــن دوره ممیزی عملکرد HSEE ایمیدرو 
در دو ســطح "عملکــرد خــوب" و "افزایــش ســطح امتیــاز 

نســبت به ســال قبل" معرفی شدند.
گهــر«  گل  صنعتــی  و  معدنــی  جمع،»شــرکت  ایــن  در 

بیشــترین امتیــاز را بــه خود اختصاص داد.
مراســم ایــن دوره بــه صــورت ویدئوکنفرانــس و بــا حضــور 
رییس هیات عامل ایمیدرو برگزار شد که به ترتیب شرکت 
هــای معدنــی و صنعتــی گل گهــر، آلومینــای ایــران، گوهــر 

پویــش گام)بهــره بــردار معــدن شــماره ۲(، توســعه فرآوری 
ماهان ســیرجان)بهره بردار معدن شــماره پنج(، فولاد زرند 
ایرانیان)بهــره بــردار مجتمــع کک ســازی و پالایــش قطــران 
زرنــد(، معدنــی و صنعتی چادرملو)بهره بردار معدن ســنگ 
آهــن(، فــولاد نــی ریــز، فــولاد ســبزوار، مجتمــع انگــوران، 
منطقــه اقتصــادی خلیــج فــارس و مجتمــع فروکروم جغتای 
بیشــترین امتیاز را کســب و در جایگاه "ســطح خوب" قرار 

گرفتند.

مجموعه های برتر در بخش "رشد و پیشرفت"  
همچنین بیشــترین امتیاز در بخش "رشــد و پیشــرفت نســبت 
به سال 97" به مجتمع زغال سنگ گلندرود، شرکت گسترش 
و نوســازی معــادن خاورمیانــه، مجتمــع ســرب و روی نخلــک، 
بافــت،  اســتیل  احیــاء  آنتیمــوان ســفیدآبه، شــرکت  مجتمــع 
قــرارگاه ســازندگی خاتــم الانبیــاء )بهره بردار مجتمع فســفات 
اســفوردی(، شــرکت فــولاد ســیرجان ایرانیــان، مجتمع ســنگ 

آهــن ســیرجان و مجتمع زغال ســنگ طبــس تعلق گرفت.


